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De Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
besprak het voorstel van resolutie betreffende maatregelen om de inzameling van geschei-
den afvalfracties op openbare plaatsen te bevorderen op 25 maart 2014.

1. Toelichting

Mevrouw Gwenny De Vroe verwijst naar een gelijkaardig voorstel van resolutie dat haar 
fractie begin 2011 heeft ingediend en dat na bespreking in commissie werd verworpen                                                         
(Parl.St. Vl.Parl. 2010-11, nr. 907/1-2). De indieners van het nieuwe voorstel van resolutie 
weten dat Vlaanderen al veel inspanningen heeft geleverd voor de gescheiden inzameling 
van afval, zowel voor de huis-aan-huisophaling als voor de inzameling op het contai-
nerpark. Daardoor behoren de Vlamingen op dat vlak tot de top. De Vlaamse overheid 
neemt echter nauwelijks initiatieven voor het gescheiden inzamelen van afval op open-
bare plaatsen. In de commissie Leefmilieu werd er herhaaldelijk gedebatteerd over een 
selectieve inzameling op parkings langs gewestwegen. De Vlaamse overheid heeft daar 
echter negatief op gereageerd omdat ze van mening was dat men de buitenlanders niet kan 
overtuigen om hun afval goed te selecteren. Verschillende voorbeelden uit binnen- en bui-
tenland tonen nochtans aan dat ook buitenlanders bereid zijn om hun afval op openbare 
plaatsen te sorteren als ze daar de kans toe krijgen. 

Een algemeen bekend initiatief  zijn de talrijke opvallende vuilnisbakken in het Brusselse 
Centraal Station en op de luchthaven van Zaventem. Er worden vier fracties ingezameld, 
namelijk papier, glas, restafval en pmd (plastic flessen, metaalverpakkingen en drankkar-
tons). Voor de vuilnisbakken werd er gekozen voor een hedendaagse en aantrekkelijke 
vormgeving. De gescheiden inzameling blijkt heel goed te lukken. De Nationale Maat-
schappij der Belgische Spoorwegen heeft enkele succesfactoren geformuleerd: er moeten 
voldoende vuilnisbakken zijn, ze moeten geregeld geledigd worden en ze moeten goed 
zichtbaar zijn, bijvoorbeeld door het gebruik van frisse kleuren. De ingezamelde fracties 
moeten in verschillende talen worden weergegeven. 

Een recenter initiatief  is het Europese proefproject ‘Litter Free Transport Zone’, dat 
onlangs werd opgestart op het industrieterrein van Hoogstraten. Dat project wil werk 
maken van een proper openbaar domein door de voorschriften voor de selectieve inzame-
ling van afval uniform te maken aan weerszijden van de grens. Door de duidelijke bood-
schap wordt de internationale doelgroep gesensibiliseerd om te sorteren. 

Wellicht is het draagvlak nu groter dan enkele jaren geleden. Ook de Openbare Vlaamse 
Afvalstoffenmaatschappij is nu voorstander van een selectieve inzameling van afval buiten 
de huiselijke sfeer. Daarom heeft de Open Vld-fractie opnieuw een voorstel van resolutie 
ingediend waarin ze de Vlaamse Regering vraagt om te onderzoeken op welke openbare 
plaatsen kan worden voorzien in een gescheiden deponeringsmogelijkheid van de verschil-
lende fracties, en om daarvoor de nodige maatregelen te treffen. 

2. Bespreking

Mevrouw Tinne Rombouts is goed bekend met het proefproject op het industrieterrein van 
Hoogstraten. Daarin wil de betrokken intercommunale met Europese steun onderzoeken 
hoe ze op dat vlak stappen voorwaarts kan zetten met een internationale doelgroep. Dat is 
een extra moeilijke uitdaging. Niet alle landen hebben immers een cultuur van gescheiden 
afvalinzameling zoals Vlaanderen. De resultaten van dit proefproject zijn nog niet bekend. 
Misschien kunnen in de toekomst afspraken worden gemaakt voor het hanteren van inter-
nationale tekens voor de gescheiden inzameling van afvalfracties. 
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Het lid laat opmerken dat men over het algemeen al tevreden mag zijn als het afval op 
het openbaar domein in de vuilnisbak wordt geworpen, laat staan dat het ook nog in het 
juiste bakje terechtkomt. De overheid kan dan wel overal gescheiden afvalbakken zetten, 
maar als de randvoorwaarden niet vervuld zijn, dreigt het resultaat op niets uit te draaien. 
Mevrouw Rombouts vindt dat eerst de resultaten van de proefprojecten moeten worden 
afgewacht alvorens verdere stappen te zetten.

Mevrouw Gwenny De Vroe heeft de indruk dat mevrouw Rombouts begrepen heeft dat het 
voorstel van resolutie vraagt om meteen overal gescheiden afvalinzameling te organiseren. 
In feite vraagt haar fractie alleen om te onderzoeken op welke openbare plaatsen kan wor-
den voorzien in een gescheiden deponeringsmogelijkheid van de verschillende fracties en 
om daarvoor de nodige maatregelen te treffen. Ze heeft het eerdere voorstel van resolutie 
afgezwakt, precies omdat ze heeft vastgesteld dat er meer en meer proefprojecten lopen en 
omdat dergelijke initiatieven in het buitenland wel succes hebben. Als Vlaanderen tot de 
top behoort inzake de gescheiden afvalinzameling binnenshuis, waarom kan het dan geen 
eerste stap zetten voor de gescheiden afvalinzameling buitenshuis, namelijk de mogelijk-
heden onderzoeken. 

Mevrouw Tinne Rombouts stelt vast dat er vandaag al onderzoeken en proefprojecten 
lopen. Daarom ziet ze niet in wat de meerwaarde is van dit voorstel van resolutie. De 
mogelijke problemen bij de implementatie van een dergelijke maatregel moeten goed wor-
den onderzocht, maar dat gebeurt vandaag al.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie wordt verworpen met 7 stemmen tegen 2.

Bart MARTENS,
voorzitter

Tine EERLINGEN,
verslaggever


